

# အိပ်ယိကလင်ဒီးသွန်ညါ

## စံး ၄၆:၁ - ၁၁

“အိပ်ယိကလင်, ဒီးသွန်ညါလါယူစွာတတုဂ်. ယတအိပ်ထီၣ်ထီၣ်လါပုၤတလုၣ်တစၢ်အတျါ,  
ယတအိပ်ထီၣ်ထီၣ်လါပုၤတလုၣ်တစၢ်ချာလီၤ (စံး ၄၆:၁၀).”

▲ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ဂွၢ်ကျါ ▲

**ဝီၤ**ယိဘးဟံၣ်ဖျါဝဲလါ ပုၤကညီဖိလါအအိၣ်ဖျါဝဲလါ ဟံၣ်မုၢ်န့ၣ် အိၣ်ဝဲစ့ၤန့ၣ်စ့ၤသီ, ဒီးပဲၤဝဲဒီးတၢ်ကိၤတၢ်ဂီၤန့ၣ်လီၤ (ယိဘး ၁၄:၁). တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီဒီး တၢ်ကိၤတၢ်ဂီၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လၢပုၤဟံၣ်ခိၣ်ဖိတအိၣ်ဒီးလဲၤခိၣ်ဖျါဝဲဘၣ်ဆၣ်, အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်လဲၤခိၣ်ဖျါအိၣ်တမံၤ န့ၣ်လီၤ. ဝဲန့ၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မံၤဘၣ်ဒီး န့ၣ်ဆၢၣ်အတၢ်တတးတနီၤ ဒ်အမ့ၢ်ဟံၣ်ခိၣ်ဖိဟူးဝးဆဲးဆိုး, ကလံၤမုၢ်လီၤထံဒိၣ်နီၣ်ယွၤ ဒီးပီၣ်လဲၣ်အထံတဖၣ် သီၣ်ထီၣ်ရံၣ်ရံၣ်, ဒီးတၢ်သံသ့ၣ်ကြိၣ် လီၤပီၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်, နမၤဒ်လဲၣ်. ဝဲန့ၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မံၤဘၣ်ဒီးပုၤဟံၣ်ခိၣ်ဖိ အတၢ်တတးတနီၤဒ်အမ့ၢ်တၢ်ဒုးတၢ်ယၤ, တၢ်ဆိၣ်ဘၣ်ဆိၣ်ဘၢ, ဒီးတၢ်မၤအာမၤနး အကလုာ်ကလုာ်အခါန့ၣ်, နမၤဒ်လဲၣ်. မ့ၢ်န့ၣ်ပုၤတၢ်ဖျါဒီး တၢ်ဒီးကနိးကစၢ်န့ၣ်ဧါ. မ့ၢ်တမ့ၢ်န့ၣ်ယွၤလၢတၢ်ပုၤဖျါဒီးအလီၢ် ဒီးစ့ၢ်အိၣ်န့ၣ်အိၣ် န့ၣ်ဧါ. ပုၤကွဲးထါစံးဘၣ်ပုၤလၢ အိၣ်ယိကလင်ဒီးသွန်ညါလါ ယွၤမ့ၢ် ပတၢ်ပုၤဖျါဒီးအလီၢ်, ပဂံၢ်ပဘါ, ဒီးပတၢ်မၤစၢၤန့ၣ်လီၤ.” (စံး ၄၆:၁-၁၁)

### ၁.ယွၤမ့ၢ်ပတၢ်ပုၤဖျါဒီးအလီၢ်,ပဂံၢ်ပဘါ,ဒီးပတၢ်မၤစၢၤ

တၢ်ပုၤဖျါဒီးအိၣ်ပညီမ့ၢ်ဝဲ တၢ်အိၣ်တဒါအလီၢ်, တၢ်မုၢ်လၢအလီၢ်, ဒီးတၢ်သန့ၤအလီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ပုၤဖျါဒီးအလီၢ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်လီၢ်လၢဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ဘၣ်ဘၢဒီး တၢ်ထုၣ်ဖျါန့ၣ်လီၤ. ဒ်ပမ့ၢ်ပုၤဟံၣ်ခိၣ်ဖိအသိး ဝဲန့ၣ်ကွၢ်ဆၢၣ် မံၤဘၣ်ဒီးတၢ်လီၤပျံၤလီၤဖျါ, တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီ, ဒီး တၢ်ကိၤတၢ်ဂီၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ် ပညီန့ၣ်ယွၤဆူပတၢ်ပုၤဖျါဒီးအလီၢ်လၢဟ့ၣ်ပုၤတၢ်အိၣ်တဒါ, တၢ်မုၢ်လၢ, ဒီးတၢ်သန့ၤအလီၢ်သ့ဝဲဒ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢဟ့ၣ်ပုၤတၢ်တဖၣ်အံၤသ့န့ၣ် မ့ၢ်ယွၤ, ဒီးယွၤမ့ၢ်ပတၢ်ပုၤဖျါဒီးအလီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ထွဲဒီးယွၤမ့ၢ်ပတၢ်ပုၤဖျါဒီးအလီၢ်န့ၣ် ယွၤအကလုာ်ကထါတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ အိၣ်အါထံၣ်အါဘီစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. ဝဲ (ကတိၤ ၁၈:၁၀)န့ၣ် ပုၤကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ, ယွၤအမံၤ မ့ၢ်တးထီၣ်ဘၣ်သန့ၣ်လီၤ. ပုၤတီၢ်ပုၤလီၤန့ၣ် ယွၤန့ၣ်ဆူ အပုၤ, ဒီးအိၣ်ပုၤဖျါဒီးဝဲလီၤ. ဝဲ (စံး ၁၈: ၂-၃) အပုၤစ့ၢ်ကိးန့ၣ် ပုၤကွဲးထါဟံၣ်ဖျါစ့ၢ်ကိးဝဲလၢ ယွၤမ့ၢ်ယလ့ဒီးယတီၢ်, ဒီး ယတၢ်မၤပုၤ မၤဖျါဒီးယၤ, ယကစၢ်, ယလၢဂံၢ်, ယကသန့ၤယသးလၢအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

အါစုအါဘျီ ပထံၣ်န့ၣ်တၢ်ပုၤဖျါဒီးအလီၢ်, ဒီးပအိၣ်ဘၣ်လၢတၢ်ပုၤဖျါဒီးအကဒုဖီလ်ဘၣ်ဆၣ် ပဂံၢ်ပဘါတအိၣ်လၢလၢ ပတၢ်အိၣ်မူအတၢ်လဲၤခိၣ်ဖျါဆူညါ အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အဂီၢ်ဒ်အံၤ, မ့ၢ်လၢပမၤန့ၢ် “ထီၣ်မုၢ်” လၢအမ့ၢ် သးအတၢ်ဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံးတကလုာ် ခိၣ်ဖျါပတၢ်လဲၤခိၣ်ဖျါကွၢ်ဆၢၣ်မံၤဘၣ်တၢ်ကိၤတၢ်ဂီၤ, တၢ်ကိၤတၢ်ဂီၤ, ဒီးတၢ်လီၤပျံၤလီၤဖျါဒီးအိၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ပအဲၣ်ဒီးဘၣ်ဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါလၢအမ့ၢ်ဝဲ တၢ်စိတၢ်ကမီၤ, တၢ်အသဟီၣ်, ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဒုးဒုးလၢ ပတၢ်အိၣ်မူတၢ်လဲၤခိၣ်ဖျါဆူညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢဒုးဆူၣ်ထီၣ် ပဂံၢ်ပဘါသ့န့ၣ်မ့ၢ်ယွၤ, ဒီးယွၤမ့ၢ်ပဂံၢ်ပဘါန့ၣ်လီၤ.

လံာ်စီဆုံယွၤကလုာ်ကထါ တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ် ဟံၣ်ဖျါဝဲဒ်လၢယွၤမ့ၢ်ပုၤလၢအဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါပုၤသ့လၢ ပကဆၢထၢၣ်ဂံၢ်ကျၢလၢ တၢ်အိၣ်မူအတၢ်လဲၤခိၣ်ဖျါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ထဲဒ်တမံၤဧါလၢပကယု





န့ၣ်လီၤ။ ဒီဖျါလၢတၢ်သဘံၣ်ဘုၣ်အိၣ်ထီၣ်လၢ အံၣ်စရူၤဒီးလဘၢနီၣ် အဘၢၣ်စၢမ့ၢ်ဂုၤ၊ ဒီးလၢကိၣ်ရံၣ်ယါကလံၤစိး ဒီးကလံၤထံးအဘၢၣ်စၢမ့ၢ်ဂုၤအယံ ထံဖိကီၢ်ဖိ ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဘၣ်ဒီး တၢ်ကီၢ်တၢ်ဂီၤအါမးန့ၣ်လီၤ။ ဒီဖျါ လၢတၢ်ဆိၣ်ဘၣ်ဆိၣ်ဘၢဒီး ထံကီၢ်ပူၤတၢ်ဒုးတၢ်ယၤ အိၣ်ထီၣ်လၢ ကီၢ်စူၤရံၣ်(Syria)ဒီးကီၢ်ဖံၤယါတဖၣ်အပူၤအယံ ထံဖိကီၢ်ဖိအသးသမူ ကီၢ်မ့ၢ် ဘၣ်လီၤမၢ်ကွၢ်အါမး၊ ဒီးတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုး၊ တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီ၊ တၢ်ကီၢ်တၢ်ဂီၤ၊ တၢ်သ့ၣ်ဒိၣ်သးဖျါဒီးတၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ် အိၣ်ထီၣ် လၢထံဖိကီၢ်ဖိလၢ အိၣ်လီၤတၢ်တၢ်တဖၣ်အဂီၢ်ဒိၣ်မး န့ၣ်လီၤ။

ဖဲနဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဘၣ်ဒီး ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိ အတၢ်မၤကီၢ် မၤဂီၤဒ်အံၤအခါန့ၣ်၊ နမၤဒ်လဲၣ်.ဒ်ပစံးတၢ်အသး၊ ဖဲတၢ်အိၣ်မူ ဘၣ်သဂၢ်ဒီးတၢ်တဂၢ်တက့ၤန့ၣ်၊ နမၤဒ်လဲၣ်. ဖဲဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ဝီတဖၣ် မၤပျံၤမၤဖုးပတၢ်အိၣ်မူအခါန့ၣ်၊ ပသးကျဲၤဒီဒ်အံၤ ဒ်လဲၣ်. မ့ၢ်ပပျံၤတၢ်ဒီးမၤန့ၢ်ထီၣ်မ့ၢ်လၢအမ့ၢ် သးအတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး တမံၤန့ၣ်ဧါ. မ့ၢ်ပကသးထီၣ် ဒီးဒုးလီၤန့ၢ်မ့ၢ်လၢ တၢ်အံၤအယံန့ၣ်ဧါ. မ့ၢ်ပအိၣ်ဒီးတၢ်ပူၤဖျါအလီၢ်စ့ၢ်ကီး န့ၣ်ဧါ. ပုၤလၢအဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါပုၤ အိၣ်စ့ၢ်ကီးဧါ. ပထံၣ်န့ၢ်ပုၤလၢ အကမၤစၢၤပုၤကစီၤဒီဧါ.

ပုၤကွဲးထါစံးဘၣ်ပုၤလၢ၊ အိၣ်ယိကလံၤဒီး သ့ၣ်ညါလၢ ယွၢ်မ့ၢ်ပတၢ်ပူၤဖျါအလီၢ်၊ ပဂံၢ်ပဘါ၊ ဒီးပတၢ်မၤစၢၤန့ၣ်လီၤ။ ဖဲလံာ် (စံး ၄၆-၆-၈)န့ၣ်၊ ဟံၣ်ဖျါ ထီၣ်ဝဲလၢ၊ “ပုၤကလုာ်တဖၣ်အသိၣ်ထီၣ် ရၢၢ်ရၢၢ်၊ ဘီမ့ၢ်တဖၣ်ဟူးဝးဝဲလီၤ။ အဝဲဒ်ဒုးသိၣ်လီၤအကလုာ်၊ ဒီး

ဟီၣ်ခိၣ်ပုၤဝဲလီၤ။ တၢ်သးမ့ၢ်ကီၢ်မ့ၢ်အယွၢ်အိၣ်ဒီးပုၤ၊ စီၤယၤကီၢ်အကစၢ် မ့ၢ်ပတၢ်ပူၤဖျါအလီၢ်လီၤ။ ဟဲကွၢ်ယွၢ်အမၤတၢ်တဖၣ်၊ လၢအဟံၤလီၤ တၢ်အိၣ်သယုာ်တဖၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢန့ၣ်တက့ၢ်. ဒုးအိၣ်ကတီၢ် တၢ်ဒုး တၢ်ယၤ တဖၣ်တုၤလၢ ဟီၣ်ခိၣ်အကတၢ်လီၤ. မၤကၢ်ချံၣ်ဧါ ပျါဧါ, ဒီးဒိၣ်တၢ်ကွၢ်ဘီဧါန့ၣ်ဧါ, ဒီး စူၤကွၢ်လ့ၣ်ကဟ့ၣ်လၢမ့ၢ်အူလီၤ.”

လၢခံကတၢ် သးအိၣ်မၤကတၢ်ကတၢ်ကစီၣ်အံၤလၢ Paul Tillich အတၢ်ယိထံဟံၣ်ဖျါဘၣ်ထွဲဒီး ပုၤကူပုၤကညီ အတၢ်သ့ၣ်ကီၢ်သးဂီၤ (Anxiety) ဒီးအတၢ်သးဒူ (Courage) အတၢ်ဘၣ်ထွဲ (Correlation) အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်အိၣ်တီမ့ၢ်ဝဲ The Courage to Be အပူၤန့ၣ် Paul Tillich ဟံၣ်ဖျါဝဲဒ်လၢ ပဝဲဒ်ပုၤကူပုၤကညီအံၤ ပမ့ၢ်ပုၤတလၢတပုၤန့ၣ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ မ့ၢ်လၢပကဲထီၣ်လံပုၤတဂၤလၢ ပထံၣ်အီၤသ့ (Existence), ဒီးပတမ့ၢ်လၢတၢ်လၢတၢ်ပုၤ လၢပထံၣ်အီၤတသ့ဘၣ်. (Essence) အယံန့ၣ်လီၤ. ဒီးတၢ်တလၢတပုၤအံၤ မ့ၢ်ပတၢ်သ့ၣ်ကီၢ်သးဂီၤ အဂံၢ်ထံးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယံ ပပူၤဖျါဒီးတၢ်သ့ၣ်ကီၢ်သးဂီၤ တသ့ဘၣ်. ဘၣ်ဆၢၣ်အကါဒိၣ်လၢပတၢ်သ့ၣ်ကီၢ်သးဂီၤအံၤ သုတကဲ ထီၣ်တၢ်သးဟးဂီၤတဂ့ၤန့ၣ်လီၤ. ပတၢ်အိၣ်မူတုၤဆူတၢ်ဟးဂီၤန့ၣ် ဒီဖျါဒ်လၢပမၤန့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ဟးကွၢ်သးဟးဂီၤအယံန့ၣ်လီၤ.

ပပူၤဖျါဒီးတၢ်သ့ၣ်ကီၢ်သးဂီၤတသ့ဘၣ်ဆၢၣ် ပပူၤဖျါဒီး တၢ်သ့ၣ်လီၤသ့ၣ်လီၤဘျးသးလီၤတီၤသ့ဒီဖျါတၢ်သးဒူအိၣ်ဝဲလၢပပူၤ အယံန့ၣ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ ပမ့ၢ်တမ့ၢ်လၢတၢ်လၢတၢ်ပုၤဘၣ်ဆၢၣ် ပတၢ်ဘၣ်ထွဲအိၣ်ဒီးဝဲဒီး တၢ်လၢတၢ်ပုၤလၢအမ့ၢ်ယွၢ်ဒီးယွၢ်အံၤမ့ၢ် ပတၢ်သးဒူအဂံၢ်ထံးန့ၣ်လီၤ. တၢ်သးဒူအံၤ ပမၤန့ၢ်အီၤသ့ဒီဖျါလၢ ပသ့ဘူးယိကတုၤပသးဆူ တၢ်လၢတၢ်ပုၤလၢပထံၣ်အီၤတသ့လၢအမ့ၢ် ယွၢ်အယံန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါတၢ်သးဒူအယံ ပလဲၤဒီဖျါမၤန့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ဟးကွၢ် သးဟးဂီၤသ့ဝဲဒီးပကဲထီၣ်ပုၤမၤန့ၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်န့ၣ်သ့ၣ်ကီၢ်သးဂီၤ လၢန့ၣ်ဆၢၣ်အတၢ်တတးတန့ၣ်ဧါ. တဘၣ်ပျဲန့ၣ်တၢ်လၢတၢ်ပုၤလၢအမ့ၢ် နနီၢ်ကစၢ်ဒ်န့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ကီၢ်သးဂီၤ ဆူသးလီၤဘျးန့ၣ်တဂ့ၤ. မ့ၢ်ပျဲ တၢ်လၢတၢ်ပုၤလၢအမ့ၢ်ယွၢ် ဒုးအိၣ်ထီၣ်န့ၢ်န့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ဒုးဒူတက့ၢ်. အိၣ်ယိကလံၤဒီး သ့ၣ်ညါလၢယွၢ်မ့ၢ်ပတၢ်ပူၤဖျါအလီၢ်, ပဂံၢ်ပဘါ, ဒီးပတၢ်မၤစၢၤန့ၣ်တက့ၢ်.

■ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ရွှၢ်ကျါ ■